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Tisztelt Vendégeink! Kedves Kollégák! Kedves Diákok! 

 
Nagyon sok szeretettel köszöntök mindenkit a Boronkay György Műszaki 
Szakközépiskola, Gimnázium és Kollégium tanévnyitó ünnepségén. Üdvözlöm 
iskolánk egykori igazgatóját, alapítványunk elnökét dr. Molnár Lajost. 
Megkülönböztetett figyelemmel fordulok a most belépő új diákjaink felé. Ti 
eddig csak külsősként hallgathattátok általános iskolai tanáraitoktól, idősebb 
ismerőseitektől, hogy a Boronkay egy erős iskola.  
 
Nos, definiálni kellene, mitől is erős egy iskola? Ezt sokféleképpen meg lehet 
tenni, de szerintem a ti szempontotokból nézve attól, hogy itt követelmények 
vannak, ezért itt bizony folyamatosan tanulni kell. Igazgató szempontból én 
azért tartom magunkat erős iskolának, mert úgy látom, hogy aki itt tanul, az 
komoly eredményeket érhet el országos vagy akár nemzetközi versenyeken is, 
de ami ennél is fontosabb, hogy maga tudja majd megválasztani az érettségi 
utáni irányt. Azaz, hogy tovább akar-e tanulni, s ha igen, hová.  
 
Tehát, aki azért jött ide, hogy ilyen célokat elérjen, annak jó hírem van, jó 
helyen jár. Viszont, aki azt hiszi, hogy ide elég volt bejutni, s minden egyéb, 
általunk kevésbé támogatott dolgokra fordítja az energiáit, azt mi sem fogjuk 
sokáig pátyolgatni. Ne feledkezzetek meg róla, hogy számotokra a 
tankötelezettségi korhatár már csak a 16. életév, amit az 1999-es születésűek 
jövőre el is érnek.  
 
Természetesen nincs szándékomban senkit ijesztgetni, sőt, nagyon is szeretném, 
hogy csak a pozitív dolgokat kelljen nektek is megtapasztalni. Itt lehetőségeket, 
sőt igen sok területen konkrét segítséget kaptok a tehetségetek 
kibontakoztatására a közismeretei, a szakmai, a sport, a tudományos és a 
kulturális területeken egyaránt. Éljetek hát ezekkel! Meggyőződésem, hogy 
minden diák, aki átvergődött a Boronkay nem könnyű felvételi eljárásán, az 
alkalmas az itteni követelmények teljesítésére. Ez a kijelentésem természetesen 
szól a felsőbb éveseknek is. Az eltérő szintek, inkább az eltérő motiváltsághoz 
kötődő, eltérő szorgalomnak tudhatók be. Azért az mégis csak jelent valamit, 
hogy az elmúlt három tanévben összesen egy olyan diákunk volt, aki a javító 
vizsgán is megbukott. Talán ez volt a nyár legfontosabb eseménye, a 
szereplőknek mindenképpen.  
 
Azért történt egy-két dolog ezen kívül is. Bár a szükséges felújításokra és 
karbantartásokra sajnos nem jutott pénz, de azért négy tanteremben ki lettek 
cserélve a padok és a matematika tanári melletti termet tornaszobává alakítottuk 
a mindennapos testnevelés követelményeinek való megfelelés miatt.  



 
Volt egy kis változás a tanári karban is. Raáb Nóra tanárnő otthon van az 
immáron négy hónapos gyermekével. Vácy Emese tanárnő is hasonló örömök 
elé néz. Zságer László tanár úr minisztériumi munkatárs lesz, azaz elhagyta a 
tanári pályát, s így döntött dr. Haddadné Sándor Irén tanárnő is. Pantaliné 
Mátyus Ottília néni, a könyvtárosunk pedig nyugdíjba vonult, bár még időnként 
bejár segíteni az új könyvtárosunknak Vargáné Nagy Mariannának. Fogadjátok 
őt szeretettel. S bemutatom az újonnan érkezett tanárokat is. Csontos Csilla 
tanárnő angolt fog tanítani. Wágner Gabriella tanárnő biológiát és kémiát 
Fábiánné Kőszegi Erzsébet tanárnő matematikát és kémiát. Bodó Antalné 
tanárnő földrajzot és biológiát tanít majd. Mojzes Zsófia tanárnő a rajz területén 
lesz nálunk óraadó. A szakmai területre érkeztek Ács Krisztina tanárnő az 
elektronikára. Valamint Szakmári Zsolt és Megyeri Balázs, akik egyébként 
egykori tanítványaink a gépészeti szekciónkat fogják erősíteni. 
 
Bár már januárban jelentősen megváltoztak az érettségi szabálya, mégis 
megemlítek néhány paramétert, hogy egyértelműek legyenek, mik is ezek. 
Általánosságban igaz, hogy szigorodtak a feltételek. Ősszel már nem lehet 
előrehozottat tenni, legfeljebb szintemelőt. Az előrehozható tantárgyak 
leszűkültek az idegen nyelvekre és az informatikára. Minden másból csak 12. év 
végén lehet érettségizni. De ezen tantárgyakból is legkorábban csak 10. év 
végén, tehát sem 9-ben, sem 10-ben ősszel nincs ilyen lehetőség. Tovább 
emelkedik az elégséges osztályzat alsó határa. Tehát, aki arra számított, hogy 
könnyedén kirázza a kisujjából, az jobb, ha inkább komolyabban készül, nehogy 
meglepetés érje. Ráadásul tovább növekszik azon felsőoktatási intézmények 
száma, ahová kötelező előírás lesz a legalább egy emelt szintű érettségi. 2017-
től pedig nem is lehet majd e nélkül bekerülni egyetemre vagy főiskolára.  
 
Nézzünk hát néhány fontos teendőt évfolyamonként is. Kezdem a veteránokkal, 
azaz a 12. évfolyamosokkal. Nem mintha nem tudnátok, de: Életetek egyik 
legnagyobb élménye lesz a szalagavató. Ne vegyétek félvállról! Ne halogassátok 
a felkészülést. Döntsetek időben a programról, s kezdjetek el rá készülni minél 
előbb. Itt mindenki előtt is mondom, tilos lesz tanítási órákról hiányozni a 
gyakorlás miatt. Közben persze a tanulásról sem szabad megfeledkezni, hiszen 
életetek másik, azt akár jelentősen is befolyásoló eseménye lesz az érettségi. 
Higgyétek el a folyamatos tanulás nem csak a leg hatékonyabb, de a leg 
gazdaságosabb is. 
 
A 11. évfolyamosaink megmérettetése a Kádi választás, amely szerintem egy 
kiváló közösségépítő program. Figyeljetek oda a megbeszéltekre, tartsátok be a 
szabályokat, mert itt nem az ellenségeskedés, hanem a jó hangulat a lényeg. 
Mindemellett a tanulást sem szabad elhanyagolni, mert az év végi jegyek már 
felvételi pontokat érnek. 



 
A 10. évfolyamosokra ebben az évben két nagyobb feladat vár. Az egyik, hogy 
márciusig el kell dönteni milyen faktokat fogtok választani. Erről majd a 
későbbiek során fogunk beszélni, mert a továbbtanulásotok szempontjából ez 
fontos dolog. A másik az év végén esedékes kompetencia-mérés, amelyen 
mutatott eredményeitek alapján rangsorolják az iskolát. Tehát a szokásos 
versenyeredmények mellett ez az, amikor ti is tehettek a Boronkayért. Nem 
teherként akarom rátok rakni, de a feletettek lévők mind matematikából, mind 
magyar anyanyelvől kiválóan teljesítettek, olyannyira, hogy már évek óta 
országosan is dobogós helyeken szerepelünk a saját kategóriánkban az 
összesített eredmények alapján készült listákon.  
 
A 9. évfolyamosok legfontosabb feladata, hogy alakuljanak ki az 
osztályközösségek. A jól sikerült gólyatábort követően kiváló lehetőség nyílik 
erre a szecskaavatón is, melyet tudom Ti is izgalommal vártok már. Nem kell 
tőle félni, mert ez egy jó hangulatú vetélkedő, amely számotokra is élmény lesz. 
Ismerjétek meg, s gyarapodásotokra használjátok az iskola által nyújtott 
lehetőségeket, mint például a szakkörök, edzések, túrák, versenyzési és fellépési 
lehetőségek. Régebben osztályfőnökként mindig azt mondtam a diákjaimnak, 
hogy kapcsolódjanak be minél több programba, vegyenek részt ezek 
szervezésében is, mert bár plusz munkával, plusz energiával járnak, de olyan 
élményeket adnak, amelyeket később nem fogsz tudni pótolni.  
 
Kedves Szülők! Kedves Kollégák! Nyilvánvaló, hogy mindannyian azon 
fáradozunk, hogy gyermekeinek, tanítványainknak a lehető legjobb legyen. 
Számtalan, az oktatást érintő változáson vagyunk túl, s rengeteg van még 
előttünk. Nem tagadom, nem könnyű megfelelni az új előírásoknak, s bizony 
számtalan feszültségeket is szül a vélemények különbsége. Ugyanakkor hittel 
vallom, tudjuk mi a feladatunk! S talán az is megállja a helyét, ha azt mondom, 
ezt bizonyítottuk a mögöttünk hagyott, nem könnyű tanévekben is. Kérem tehát 
minden szülő és tanár együttműködését, a kölcsönös bizalmat, hogy 
gyermekeink, tanítványaink a körülményekhez képest a lehető legjobb 
képzésben részesülhessenek.  
 
Beszédem végére egy könnyen megjegyezhető adatoz hagytam. 2013. őszén 
jelent meg egy kiadvány, amelyben tizenegy szempont alapján pontozták a 
középiskolák teljesítményét. Nos, ebben a Boronkay a szakközépiskolai 
kategóriában országosan is első lett. Erre szoktam azt mondani: „Mi 
boronkaysok tudjuk, hogy jó iskola vagyunk, de azért jobban szeretjük, ha ezt 
mások mondják rólunk.” 
 
Ezzel a szerény gondolattal a 2014-2015-ös tanévet megnyitom. 
Jó hangulatú, eredményes munkát kívánok mindenkinek! 


